



LEVEL 3

Story #18

Bao Man and His Super-Cool Baomobile!

包子超人和他的超酷包子車！

Essential Question

很酷的東西對自然環境很有益嗎？

Are the things we find super-cool good for the environment?

Pre-Reading Discussion Questions

Qn	English	中文
1	Have you all seen Batman? What do you think of his car, the Batmobile?	你看過蝙蝠俠嗎？你認為蝙蝠俠的蝙蝠車很酷嗎？為什麼？
2	Do you think the Batmobile is good for the environment?	你認為蝙蝠車對自然環境有益嗎？
3	Let's read a story about the Baoman's Baomobile! Do you think it's going to be super cool?	我們來閱讀包子超人和包子車的故事吧！你們認為這故事會很酷嗎？
4	Some background: In Batman, you have Batman who is now Baoman, Robin the Boy Wonder who is now Soybean the Sauce Wonder, and Commissioner Gordon is Commissioner Guotie.	背景：蝙蝠俠現在是包子超人，羅賓是黃豆奇醬，高登警察局長是鍋貼警察局長。

During-Reading Discussion Questions

Qn	English	中文
1	(Page 4) What help do you think the police commissioner needs?	(第 4 頁) 你認為警察局長需要什麼幫助?
2	(Page 9) Who do you think is going to appear?	(第 9 頁) 你認為誰會出現?
3	(Page 11) Why do you think the inspector is calling Bao Man dramatic?	(第 11 頁) 為什麼督察會說包子超人太誇張了呢?
4	(Page 14-16) After finding out that the Baomobile needs all these resources, how do you feel about the Baomobile now?	(第 14-16 頁) 在得知包子車會用那麼多資源, 你對包子車有何想法?
5	(Page 20) Do you think Bao Man and Soybean the Sauce Wonder made the right choice to take the metro? Why?	(第 20 頁) 你認為包子超人和黃豆奇醬搭地鐵而不是開車是對的嗎? 為什麼?

Post-Reading Discussion Questions

Qn	English	中文
1	Why do you think Baozi gave up using his Baomobile? Do you think he made the right choice?	為什麼包子超人會選擇不開車? 你覺得這個選擇是對的嗎?
2	What things in your daily life do you find cool? Do you think these things are good for the environment?	在日常生活中你覺得有什麼東西很酷? 這些東西對自然環境有益嗎?
3	What actions do you think we can take to protect the environment?	為了保護環境, 我們應該採取什麼行動?
4	If you had a friend like Baozi, how would you convince him to help save the environment?	如果你的朋友像包子一樣, 你會怎麼勸他一起保護環境?

Activity: Come up with an action plan to reduce, reuse, recycle.

活動: 協助學生想出 3R (減少原料、重新利用、物品回收) 可行性高的計劃。